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                      Zápis z Rady obce č. 27/03/16 ( 2.3.2016) 

                                                   J. Hahner, E. Buchová 

Doklady a informace na vědomí 

1. Informace:  RO projednala stanovisko správce bytového fondu k nabídce společnosti ARENIS s.r.o. ohledně 
vybudování tzv. metropolitní sítě, která by zajišťovala alternativu pro připojení k internetu v bytových 
domech. Správce se záměrem firmy souhlasí, požaduje však, aby byl způsob provedení předem dohodnut a 
vyzkoušen na vybraném objektu. Obec Strašice dále obdržela žádost o umístění vysílače/přijímače 
internetového signálu na budovu č.p. 558-559. Internet by byl dále rozveden po domě, jako alternativní 
možnost připojení k této službě. K této žádosti bylo správcem bytového fondu sděleno, že vzhledem 
k rostoucímu počtu žádostí, by bylo vhodné problematiku internetového připojení řešit komplexně. 

Projednáno 

Projednání zápisu z jednání ZO 
RO projednala zápis z jednání ZO ze dne 18.2.2016 a přijala opatření k realizaci usnesení. 
Úkoly: 
1. Reagovat na náměty a podněty občanů (kalkulace stočného, plot u MŠ Strašice, absence zaměstnance 

Inzuly, informace o domově pro seniory do Barňáku, dosypání komunikace na Huti,děravý okap č.p. 447, 
seřízení vstupních dveří v bytovkách). 
Odpovídá: Hahner, Mgr. Svoboda                                                     Termín: 18.3.2016 

2. Připravit nové podklady k prodeji budov a pozemků na p.č. 568/58, 568/73, 568/74 v k.ú. Strašice a pozvat 
paní Havelku na příští jednání ZO. 
Odpovídá: Hahner Jiří                                         Termín: 30.4.2016 

3. Zveřejnit záměr směny a prodeje pozemků na úřední desce. 
Odpovídá: Mgr. Svoboda                                         Termín: 15.3.2016 

4. Plnit doporučení KV z kontroly odboru výstavby a investic. 
Odpovídá: Hahner, Hladová, Švandrlíková                                                     Termín: průběžně 

5. Reagovat na interpelace členů ZO. 
Odpovídá: Hahner, Buchová                                                      Termín: 18.3.2016 

RO opatření k realizaci přijatých usnesení z jednání ZO ze dne 18.2.2016 schválila.  

Smlouva o zřízení věcného břemene – JH projekt s.r.o. 
RO projednala návrh smluv na zřízení věcného břemene – služebnosti na pozemcích p.č. 1905/5 a 1995 v k.ú. 
Strašice. Věcné břemeno bude zřízeno z důvodu vedení přípojky elektrické energie k nemovitostem v okolí 
těchto pozemků. 
RO Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti IV-12-0009545/1 schválila. RO Smlouvu o zřízení 
věcného břemene – služebnosti IV-12-0009456/1schválila.  

Žádost o poskytnutí daru – Rokycanská nemocnice, a.s. 
RO projednala žádost o poskytnutí daru pro potřeby Rokycanské nemocnice, a.s. Prostředky budou využity na 
modernizaci prostor nemocnice. Předpokladem je investovat do rekonstrukce jednoho 20 lůžkového oddělení 
s cílem vybudovat zázemí pro následnou péči pro seniory, tzv. léčebnu dlouhodobě nemocných. Konkrétně by se 
jednalo o pořízení bezdrátového signalizačního systému sestra – pacient. 
Vzhledem ke zrušení gynekologické ordinace ve Strašicích ze strany žadatele nebude příspěvek poskytnut. Obec 
Strašice investovala do rekonstrukce prostor ordinace pro potřeby Nemocnice Hořovice a.s., která bude 
gynekologickou ordinaci provozovat. 
RO žádost o poskytnutí daru Rokycanské nemocnici neschválila. 

Žádost o schválení záměru umístění venkovní výstavní vitríny – PS Trojlístek Strašice 
RO projednala žádost o schválení záměru umístění výstavní vitríny podél chodníku před ZŠ Strašice. Vitrína 
bude kdykoliv v případě potřeby odstranitelná, pořízena bude z Fondu kanceláře hejtmana Plzeňského kraje a 
z prostředků PS Trojlístek Strašice. Využívána bude na informace pro členy o jejich akcích, pro veřejnost o 
otevřených akcích, které PS pořádá. 
RO žádost o umístění venkovní výstavní vitríny schválila. 



Žádost o povolení vyhrazeného parkoviště – B. Janda  
RO projednala žádost o povolení vyhrazeného parkoviště u bytovky č.p. 491. 
RO konstatuje, že je třeba uhradit náklady za zřízení parkovacího místa. 
RO žádost o povolení vyhrazeného parkoviště schválila. 

Žádost o vyhrazené parkovací místo – P. Kostov 
RO projednala žádost o zřízení vyhrazeného parkovacího místa na osobní automobil u domu č.p 527. 
RO konstatuje, že je třeba uhradit náklady za zřízení parkovacího místa. 
RO žádost o vyhrazené parkovací místo schválila. 

Žádost o zrušení nájmu zahrádky 
RO projednala žádost o zrušení nájmu zahrádky č. 8. 
RO žádost o zrušení nájmu zahrádky schválila. 

Žádost o osvobození od placení poplatku – M. Kebrdlová 
RO projednala žádost o osvobození od poplatku za svoz TKO pro rok 2016 za syna J. Kebrdleho, který je již 
několik let v zahraničí. 
RO žádost o osvobození od placení poplatku schválila. 

Žádost o schválení oprav – ZŠ Strašice 
RO projednala žádost o schválení plánu oprav na rok 2016 v ZŠ Strašice. Během tohoto roku dojde k výměně 
osvětlení v tělocvičně, renovaci podlahy (přebroušení, nalakování), vymalování tělocvičny. Dále budou 
prováděny běžné opravy a údržba objektu ZŠ. 
RO opravy v budově ZŠ Strašice dle předloženého plánu schválila.  

Výroční zpráva o stížnostech a peticích 
RO projednala výroční zprávu o stížnostech a peticích podaných na OÚ Strašice za rok 2015. Všechny stížnosti 
byly shledány jako neodůvodněné. Předložená petice ohledně povolování hudební produkce na bývalém 
koupališti byla vzata RO na vědomí, akce budou povolovány s ohledem na tuto petici. Zpráva je zveřejněna na 
úřední desce OÚ Strašice. 
RO výroční zprávu o stížnostech a peticích za rok 2015 vzala na vědomí.  

Výroční zpráva o poskytování informací podle zákona č. 106/1999 Sb. 
RO výroční zprávu o poskytování informací podle zákona č. 106/1999 Sb., za rok 2015. Všechny žádosti byly 
v termínu vyřízeny. Zpráva je zveřejněna na úřední desce OÚ Strašice. 
RO výroční zprávu o poskytnutí informací podle zákona č. 106/1999 Sb., za rok 2015 vzala na vědomí.  
 
Žádost o příspěvek na rozšíření ŘP 
RO projednala žádost o příspěvek na rozšíření řidičského oprávnění na skupinu C z důvodu jeho využití při 
činnostech jednotky SDH Strašice. Předpokládaná cena za rozšíření činí 15.000 Kč. 
RO žádost o příspěvek a rozšíření ŘP neschválila. 

Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti 
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 25.1.2016. Na jednání komise bylo 
projednáno, že bude v únoru 11 jubilantů, starším občanům lze v případě zájmu nabídnout konzultaci ohledně 
sociálního poradenství prostřednictvím Bc. L. Šujanové, DiS. v rámci své poradenské činnosti na OÚ Strašice. 
RO zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 25.1.2016 vzala na vědomí. 

Zápis z jednání Komise životního prostředí 
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 24.2.2016. Komise se zabývala jednotlivými 
žádostmi o pokácení dřevin, vyslovila souhlas s jejich pokácením. Dále komise požaduje po RO bližší informace 
o koncepci spolupráce Obce Strašice se Správou CHKO Brdy a informace o údajném souhlasu MO ČR 
s výstavbou suchého poldru nad Amerikou. Komise dále požádala RO, aby byl vyzván vlastník cesty (hráze) u 
Dvorského rybníka k odstranění zlomené větve nad touto cestou. 
RO zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 24.2.2016 schválila. 



Dohoda o obnovení a o změně a doplnění smlouvy o nájmu tepelných zdrojů – Služby obce 
Strašice s.r.o. 
RO projednala návrh dohody mezi obcí Strašice a společností Služby obce Strašice ohledně změny nájemní 
smlouvy ze dne 20.9.2001, kdy dojde k úpravě doby pronájmu předmětu nájmu, a to prodloužením do 
31.12.2025. 
RO Dohodu o obnovení a o změně a doplnění smlouvy o nájmu tepelných zdrojů a o výkonu dalších práv a 
povinností – dodatek č. 1 smlouvy o nájmu tepelných zdrojů a o výkonu dalších práv a povinností mezi Obcí 
Strašice a společností Služby obce Strašice s.r.o. schválila.  

Příkazní smlouva – CSE-PRO technology s.r.o. 
RO projednala návrh příkazní smlouvy se společností CSE-PRO technology s.r.o. ohledně zajištění činnosti 
v oblasti projektového a dotačního managementu v rámci projektu „Bytové domy Strašice“ (zateplení domu č.p. 
558-559, 525, 436). V případě obdržení dotace bude vyplacena odměna ve výši 10 % z ceny investičního záměru 
bez DPH. 
RO  Příkazní smlouvu se společností CSE-PRO technology s.r.o. schválila. 

Zpracování žádosti o dotaci – BS-CENTRAL s.r.o. 
RO projednala návrh kalkulace pro zpracování studie proveditelnosti včetně podání žádosti o dotaci a 
administrace projektu na nákup nového vozidla pro potřeby JSDHO Strašice. Cena za zpracování studie 
proveditelnosti činí 75.000 Kč bez DPH. Jedná se o uznatelné náklady, čili bude tato částka zahrnuta do 
obdržené dotace. 
RO zpracování studie proveditelnosti ohledně pořízení vozidla pro potřeby JSDHO Strašice společností BS-
CENTRAL s.r.o. schválila. 

Plán oprav MŠ Strašice 
RO projednala návrh plánu oprav MŠ Strašice na rok 2016. V budově MŠ by měla být v roce 2016 vyměněna 
svítidla ve 3. a 4. třídě, vyměněn koberec, bojler a upravena podlaha, bude probíhat malování ložnic, tělocvičny 
a šaten. V zahradě MŠ bude provedeno zavedení vody na zalévání, opravení běžeckého oválu, oprava pískovišť, 
výměna písku, oprava bednění. Dále budou probíhat běžné opravy a údržba. Ředitelka rovněž předložila rozbor 
hospodaření za rok 2015. MŠ Strašice hospodařila s přebytkem 104 tis. Kč. 
RO plán oprav v MŠ Strašice na rok 2016 schválila. RO Rozbor hospodaření MŠ Strašice za rok 2015 
schválila. 

Zpráva o činnosti společnosti Lesospol Zbiroh s.r.o. 
Jednání RO se zúčastnili zástupci firmy Lesospol Zbiroh s.r.o., která spravuje obecní lesy. Výnos z obecního lesa 
byl v roce 2015 ve výši 721 tis. Kč, ve čtvrtletních splátkách byla uhrazena částka v celkové výši 411 tis. Kč, 
doplatek v roce 2016 bude ve výši 310 tis. Kč. Vytěženo bylo celkem 740 m3 dřeva. V roce 2016 bude 
předpokládaná těžba 1000 m3. Prozatím předpokládaný zisk je plánován ve výši 488 tis. Kč, který bude uhrazen 
ve čtvrtletních splátkách. Společnost dále předložila žádost o schválení dodatku k nájemní smlouvě, kde jsou 
zohledněny plánované výnosy na rok 2016. 
RO kalkulaci výnosů a tržeb z obecního lesa za rok 2015 schválila. RO Dodatek č. 16 k nájemní smlouvě ze 
dne 12.3.2002 schválila.  
 

                                    Zápis z Rady obce č. 28/03/16 (16.3.2016) 
                                               J. Hahner, E. Buchová 
Projednáno 
Dohoda o postoupení smlouvy o přezkoumání hospodaření 
RO projednala návrh dohody o postoupení smlouvy o přezkoumání hospodaření mezi Ing. Ivanem Vičarem a 
Ing. Davidem Vičarem. Z dohody vyplývá, že přezkoumání hospodaření Obce Strašice za rok 2015 provede 
postupník Ing. David Vičar, který audit dříve vykonával jako asistent auditora. V únoru získal Ing. David Vičar 
auditorské oprávnění a audity může vykonávat přímo on sám. Ostatní podmínky uzavřené smlouvy zůstanou 
zachovány. 
RO Dohodu o postoupení smlouvy o přezkoumání hospodaření obce Strašice mezi Ing. Ivanem Vičarem – 
VEGA AUDIT a Ing. Davidem Vičarem schválila.  



Rozbor hospodaření ZŠ Strašice 
RO projednala Rozbor hospodaření ZŠ Strašice za rok 2015. Z rozpočtu zřizovatele byla poskytnuta částka ve 
výši 3,6 mil. Kč, výdaje činily 2,829 mil. Kč. Výsledek hospodaření z prostředků zřizovatele a ostatních zdrojů 
činil 841 973 Kč. 
RO Rozbor hospodaření ZŠ Strašice za rok 2015 schválila. 

Účetní závěrka ZŠ Strašice 
RO projednala účetní závěrku ZŠ Strašice za rok 2015. ZŠ Strašice hospodařila s přebytkem 841 973 Kč. ZŠ 
Strašice žádá o schválení, aby tento zlepšený hospodářský výsledek byl použit na pokrytí zhoršeného 
hospodářského výsledku v minulých letech ve výši 357 652 Kč a zůstatek ve výši 484 321 Kč mohl být převeden 
do rezervního fondu.  
Usnesení č. 28/03/16-3: 
RO Účetní závěrku ZŠ Strašice za rok 2015. RO žádost schválila. 

Rozbor hospodaření Obce Strašice za rok 2015 
RO projednala Rozbor hospodaření Obce Strašice za rok 2015. Výsledek hospodaření za rok 2015 byl zisk ve 
výši 2,285 mil. Kč. Dlouhodobé pohledávky činí 1,738 mil. Kč, krátkodobé pohledávky jsou ve výši 8,794 mil. 
Kč (včetně bytové správy). Závazky dlouhodobé činí 87,645 mil. Kč (splátky úvěrů – kanalizace, kotelny, 
zateplení), závazky krátkodobé jsou ve výši 2,053 mil. Kč (včetně bytové správy). 
RO Rozbor hospodaření obce Strašice k 31.12.2015schválila. RO Přehled závazků obce Strašice k 31.12.2015 
vzala na vědomí. 

Rozpočtové opatření obce Strašice č. 1-2016  
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 1-2016. Toto opatření upravuje rozpočet dle vyhlášky č. 
56/2016 Sb., o rozpočtové skladbě. Změnou vyhlášky došlo ke změně účtování některých položek v rámci 
paragrafů. (DPH, DPPO za obce, poplatek Svazu měst a obcí ČR). 
RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 1-2016 schválila. 

Zpráva ze zasedání Bytové komise 

RO projednala zprávu ze zasedání Bytové komise č. 3/16 ze dne 2.3.2016. Komise doporučila přidělit byt 4+1 
v č.p. 559 panu P. Masárovi (jako výměna). Příští jednání komise proběhne 6.4.2016 v 16:30 hodin. 
RO přidělení bytu dle doporučení Bytové komise č. 3/16 schválila. 

Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice 
RO projednala zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice ze dne 1.3.2016. Komise se mimo jiné zabývala 
vedením turistických tras před obec Strašice, prodejem a výměnou pozemků za účelem zřízení stavební zóny, 
chodníkem do Dvora, propagací obce na internetu, atd. 
RO zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice ze dne 1.3.2016 vzala na vědomí.  

Žádost o pronájem restaurace – R. Budínová 
RO projednala žádost o pronájem Restaurace Společenský dům. Byla by nabízená teplá i studená kuchyně, byla 
by zajištěna obsluha kulturních a společenských akcí pro děti i dospělé. 
RO vzala prozatím žádost na vědomí. O restauraci projevili zájem i další zájemci, kteří prozatím žádost 
nepředložili. V případě, že se žádostí sejde více, budou tyto žádosti vyhodnoceny. Obsluha domluvených 
kulturních akcí je zatím zajištěna. 
RO žádost o pronájem restaurace vzala na vědomí. 

Náměty a podněty radních 
RO projednala návrh ohledně řešení zaplavování komunikace mezi Vsí a Dvorem, kde dochází k vtékání vody 
na komunikaci z důvodu nedostatečně vyčištěného příkopu a ucpaného propustku. 
RO ukládá postupovat dle textu. 
 
 

Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                              
                                                             Barňák vychází jednou v měsíci. 
 



Domov pro seniory  –  blíží se otevření  

    Je známou skutečností, že obecní budovu č.p. 605 
( za restaurací Berten) přestavuje společnost Domov 
pod Brdy o.s. na zařízení sociálního typu. Budova bude určena pro ubytování seniorů s veškerým 
zázemím pro potřeby starších osob. Obec Strašice provedla zateplení objektu s výměnou oken a 
společnost Plzeňský skart a.s. zainvestovala vnitřní přestavbu dle vypracované projektové 
dokumentace. Ubytovací kapacita je 57 osob.  Jednotlivé pokoje budou vybaveny sociálním zařízením 
s WC, sprchovým koutem a umyvadlem. Samozřejmostí je také tlačítko pro přivolání pomoci, 
telefonní a internetová přípojka. Některé pokoje jsou určeny pro osoby s omezenou schopností pobytu 
a orientace.  Tyto prostory jsou řešeny v souladu s vyhláškou č. 398/2009 Sb. O obecných technických  
požadavcích zabezpečujících bezbariérové užívání staveb. V celém objektu bude kladen důraz na 
maximální bezpečnost. Vstup do objektu bude možný pouze přes recepci, podomní prodejci a různí 
dealeři nebudou do areálu vpuštěni. Pokoje, chodby  i přilehlý park je vybaven systémem přivolání 
pomoci a veškeré prostory jsou monitorovány kamerami. Jelikož se provádí dokončovací práce ve 
vnitřních prostorách budovy, zorganizoval provozovatel den otevřených dveří pro veřejnost. Den 
otevřených dveří se bude konat dne 27.4.2016 od 13.00 do 16.00 hodin. Srdečně zveme k návštěvě 
všechny zájemce  o prohlídku objektu. Veškeré informace k domovu pro seniory najdete na 
internetových stránkách  - http://www.domov-pod-brdy.cz/. 

 Pečovatelská služba 

   Obecní úřad již dlouhodobě poskytuje svým občanům pečovatelskou službu.  Pracovnice obce paní 
Magdaléna Dezortová provádí rozvoz obědů, v případě potřeby může zajistit i nákup nebo vyzvednutí 
léků v lékárně. Cena oběda (polévka a hlavní jídlo) činí 65,- Kč. Službu provádíme na základě žádosti, 
kterou mohou podat zájemci v podatelně obecního úřadu ve Strašicích. 

                                                                                                                              Jiří Hahner 
                                                                                                                             starosta obce  

 

Zpráva z území Strašic za měsíc únor 2016 

Trestná činnost  

Policisté z obvodního oddělní v Hrádku přijali začátkem února letošního roku oznámení o odcizení 
osobního vozidla tovární značky Škoda Octavia. Dosud neznámý pachatel se v noci z prvého na 
druhého únorového dne zmocnil uvedeného vozidla, které bylo zaparkované před bytovkou v obci 
Strašice. Vzhledem k tomu, že škoda přesáhla částku padesát tisíc korun, byl případ postoupen na 
službu kriminální policie a vyšetřování Rokycany a v současné době se případem nadále kriminalisté 
zabývají. Po pachateli a vozidle pátrají.   
Oznámení o odcizeném druhém vozidle přijali policisté v Hrádku o pár dní později. Tentokrát 
neznámý pachatel odcizil vůz tovární značky Dacia Sandero, které poškozená zaparkovala na 
parkovišti v místě svého bydliště. Majitelkou vozidla byla škoda vyčíslena na částku přes dvě stě tisíc 
korun. I v tomto případě spisový materiál postoupili policisté kriminalistům.  
Policisté se od února zabývají také případem možného porušení tajemství dopravovaných zpráv. 
Manžel měl využít příležitosti, když jeho žena spala a  nahlížet do zpráv v jejím mobilním telefonu a 
prostřednictvím sociální sítě neoprávněně vniknout do konverzace manželky s jinými účastníky. 
Případ jev rukou hrádeckým policistů, kteří jej stále prověřují.   
 
Dopravní akce  
Policisté Dopravního inspektorátu Rokycany se zapojili do celorepublikové bezpečnostně dopravní 
akce, která  probíhala dne 15. a 19. února letošního roku na pozemních komunikacích na teritoriu 



okresu Rokycany. Dopravně bezpečnostní akce byla zaměřena především na kontrolu autobusové a 
nákladní dopravy a dodržování předpisů v dopravě. Policisté se zaměřili i na dodržování pravidel 
silničního provozu a rovněž i na kontrolu po odcizených vozidlech, věcech a pátrání po osobách. Při 
této dopravní akci bylo zkontrolováno třicet vozidel a policisté odhalili patnáct přestupků. Tedy 
v průměru každý druhý kontrolovaný řidič se dopustil přestupku. Vyjma dvou přestupků vyřešili 
policisté přestupky na místě uložením blokových pokut a zbylé následně oznámili správnímu orgánu 
k vyřízení. 
  
Další dopravní akce se na území okresu konala v době od 20:30 hodin dne 26. února do druhé hodiny 
ranní následujícího dne.  Tentokrát se policisté zaměřili převážně na kontrolu dodržování požívání 
alkoholických nápojů a jiných návykových látek. Samozřejmě policisté dohlíželi i na ostatní 
dodržování obecně platných ustanovení zákona o provozu na pozemních komunikacích. Při akci 
celkem deset policistů zkontrolovalo 44 vozidel a odhalili osm přestupků. Kromě jednoho je vyřešili 
v blokovém řízení a zbylý jeden přestupek oznámili správnímu orgánu k vyřízení, kdy se jednalo o 
řidiče, který před jízdou požil alkoholické nápoje.  
 
Zpracovala: 
nprap. Hana Kroftová 

  

Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče Strašice za měsíc březen 

Pythagoriáda v 5. třídě 
     Pythagoriáda patří mezi oblíbené matematické soutěže. Je určena všem žákům 5., 6., 7. a 8. ročníků 
základních škol a jim odpovídajících ročníků víceletých gymnázií, kteří mají zájem o matematiku. 
     Cílem Pythagoriády je zvýšit zájem o matematiku u co nejširšího počtu žáků. Úlohy této soutěže vycházejí ze 
znalostí matematiky odpovídajících ročníků ZŠ a víceletých gymnázií, zúčastnit se této soutěže může každý žák 
příslušného ročníku - není tedy nutné být matematickým talentem.  Příklady rozvíjejí mj. prostorovou 
představivost či logické uvažování. Soutěž má dvě kola, školní a okresní. Při této soutěži se nepoužívají ani 
tabulky, ani kalkulačky.  

     V měsíci březnu se uskutečnilo na naší škole školní kolo 5. ročníku. Nejlepších výsledků dosáhl František 
Huml, Aleš Lejček a Adriana Málková. F. Huml a A. Lejček postoupili do okresního kola, které se konalo 21. 
března 2016 v Rokycanech. V konkurenci 31 nejlepších počtářů z celého okresu se Aleš umístil na pěkném 
12. místě a Fanda na 19. místě.  

     Děkujeme oběma žákům za vzornou reprezentaci školy a přejeme jim matematické úspěchy do dalších let.
                                                                                 Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 

Okresní kolo zeměpisné olympiády  
     Na konci měsíce února proběhlo v budově rokycanského gymnázia okresní kolo zeměpisné olympiády. 
Tematickými okruhy jednotlivých kategorií - A (6. ročník), B (7. ročník) a C (8. a 9. ročník) byly: vesmír, 
regionální zeměpis, zeměpis světa a Evropy, fyzická geografie.  
     V kategorii A obsadila Kateřina Valečková pěkné 7. místo a Jakub Nodžák 8. místo z celkem 22 
soutěžících, Jan Dezort se umístil ve druhé polovině soutěžících. 
V kategorii B se umístili reprezentanti naší školy v početné konkurenci takto: Alena Voříšková na 6. místě, 
Tomáš Kunc na 9. místě a Miloslava Červenková na 14. místě. 
V kategorii C si nejlépe vedl Zdeněk Mrázek, který obsadil 6. místo z 25 soutěžících, Andrea Krocová a Milan 
Holzäpfl se umístili ve druhé polovině soutěžících. 
     Děkujeme všem žákům za reprezentaci školy!                                                                       Mgr. Jiří Monhart 
 
Lyžařský výcvikový kurz 2016 
     Letošního lyžařského kurzu se zúčastnilo 37 žáků naší školy, tři pedagogové a tři instruktoři z řad bývalých 
žáků, kteří nám každoročně velmi pomáhají s lyžařskou výukou i s kulturním programem během večerních 
zaměstnání. Kurz proběhl 28.2. - 4.3. 
v ubytovacím zařízení Horská Bouda a na svazích skiareálu Bublava.  
Zprávičky a střípky z jednotlivých dnů: 
Pondělí 
Všechny děti rozděleny do družstev sjížděly na sjezdovce, kde je sice málo sněhu, ale na lyžování jsou 
podmínky dobré. V jedenáct začalo sněžit, tak doufáme, že připadne, bylo by potřeba hodně sněhu.  



První družstvo má Lucka Hajková, druhé družstvo Pavla Hrazdilová a třetí družstvo Jirka Monhart, kterému 
statečně a neúnavně pomáhají tři "íčkaři".  
Na oběd jsme měli rýži s libovým vepřovým masem, děti jsou při chuti. Teď odpočíváme a ve dvě zase hurá na 
kopec. Pondělní večer jsme si po přednášce zazpívali a taky jsme se rozpohybovali v rytmu hudby na mini 
diskotéce.  
Celý večer k nám přicházely zprávy ze Strašic o sněhové kalamitě, čekali jsme, že sníh dorazí i na 
Bublavu, ....ale napadl jen jeden centimetr.  
Úterý 
Dopoledne se lyžovalo v pohodě, třetí družstvo už lyžovalo na modré sjezdovce, druhé družstvo brázdilo 
červenou a jednička procvičovala carving na Stříbrné. K obědu jsme si pochutnali na vepřovém na 
paprice. Úterní odpoledne jsme využili na sjezdování všechen svůj vymezený čas, odcházeli jsme až v pět 
hodin.  Večer byla vyhlášena soutěž "Bublava hledá talent". Každé družstvo připravilo zábavné číslo a porota 
složená z pedagogů a "íčkařů" hodnotila nejlepší výkon. Byli jsme překvapeni, jak zodpovědně se děti zhostily 
svých výstupů. Vyhráli členové druhého družstva, jejichž číslo bylo režijně, herecky, kostymérsky i zvukově 
nejlepší a nejpromyšlenější.  
Středa  
Středeční den jsme vyrazili na pěší výlet na krušnohorský Špičák. Cesta byla zasněžená a čím výše jsme 
stoupali, tím víc sněhu nám křupalo pod nohama. Cestou jsme si opekli špekáčky a na vrcholu, kam vystoupalo 
16 nejodolnějších, jsme se zapsali do vrcholové knížky. Cestou zpátky se sněžení proměnilo v déšť, a tak jsme 
na hotel došli docela promočení, ale příjemně unavení a plni zážitků. Po náročném výletu jsme 
potřebovali pozdně odpolední odpočinek. Večerní program tentokrát patřil panu učiteli Monhartovi, který slavil 
narozeniny. Zazpívali jsme mu píseň, složili báseň a připravili pro něj zábavné aktivity. Myslím, že jsme ho 
opravdu potěšili.  
Čtvrtek 
Čtvrteční ráno už jsme opět nastupovali k procvičení sjezdových dovedností, jež jsme si osvojili. Po ránu byla 
sjezdovka trochu namrzlá, ale děti to zvládly docela dobře. Na oběd jsme měli svíčkovou a odpoledne na nás 
konečně vykouklo sluníčko. Všichni cítili příliv energie a zároveň pocit, že se jejich lyžařské dovednosti 
posunuly na vyšší "level". Užili jsme si poslední odpolední lyžování do poslední minuty a zakončili ho v bufetu 
u sjezdovky.  
Večer proběhla přednáška horské služby a závěrečná bujará diskotéka.  
Pátek  
Páteční ráno bylo velmi rušné. Vstávání po čtvrteční diskotéce nebylo úplně snadné a navíc bylo potřeba si 
zabalit batohy a uklidit pokoje před tím, než jsme vyrazili v devět na sjezdovku.  
Na sjezdovce nás čekal slalom, který nám už tradičně připravuje Míra z horské služby. Všichni naši lyžaři se 
zapojili do zápolení o nejlepší čas, nejprve si trať projeli zkušebně a potom následovala dvě měřená kola. 
Výsledky se měnily do poslední chvíle, a závody tak byly napínavé a vzrušující. Výsledky slalomu byly 
následující :  
Dívky: 1. místo - Tereza Dezortová, 2. místo - Míša Peterková a 3. místo - Miluška Červenková 
Chlapci: 1. místo - Matyáš Kůda, 2. místo - Tomáš Kunc a 3. místo Zdeněk Mrázek 
Pak už jsme jen 
smlsli poslední 
oběd na Horské 
Boudě, dovlekli 
zavazadla k 
autobusu, který 
nás čekal na 
parkovišti, 
zamávali 
krušnohorským 
kopečkům a 
vydali se k těm 
našim, sice 
nižším, ale 
krásnějším 
brdským. Díky 
všem za prima 
atmosféru a 
příští rok opět na 
shledanou!                                        Mgr. Pavla Hrazdilová 
 



Okresní kolo v basketbalu ve dnech 2. - 3. března 
     Ve dnech 2. a 3. března se uskutečnilo okresní finále v košíkové základních škol za účasti ZŠ T. G. Masaryka 
Rokycany, ZŠ Radnice, ZŠ Strašice, Gymnázia a SOŠ  Rokycany, ZŠ Mýto, ZŠ Jižní předměstí Rokycany, ZŠ 
Zbiroh, ZŠ Hrádek a ZŠ Osek. 

Kategorie hoši (9 družstev): 
Skupina B: v této skupině hráli naši kluci ve složení Jan Hrách, Tomáš Zink, Jiří Anděl, Tomáš Balej, Martin 
Anděl, Milan Holzäpfl, Štěpán Košťál a Jan Dezort. Naše družstvo obsadilo ve skupině 3. místo a dále již 
nehrálo. Nejlepšími hráči byli Jan Hrách, Tomáš Zink a Štěpán Košťál. 
Celkové pořadí kategorie: 
1. ZŠ Mýto; 2. ZŠ T.G. Masaryka Rokycany ; 3. ZŠ Jižní předměstí Rokycany   4. Gymnázium a SOŠ Rokycany   
5. - 6. ZŠ Strašice, ZŠ Radnice ;7. - 8. ZŠ Hrádek, ZŠ Zbiroh; 9. ZŠ Osek.  
Kategorie dívky (9 družstev):  
Skupina  A : v této skupině nás reprezentovala Sabina Reindlová, Adéla Stenzelová, Eliška Hrabáková, Andrea 
Krocová, Marie  Jágrová, Klára Štajnerová, Míša Zikmundová, Jana Sládková a Adriana Belušková. Děvčata 
bojovala statečně a ve skupině skončila na 2. místě. V dalších bojích již podlehla a skončila na 4. místě. Nejlepší 
hráčkou byla Sabina Reindlová. 
 
Celkové pořadí kategorie: 
1. ZŠ Jižní předměstí Rokycany; 2. Gymnázium a SOŠ Rokycany;  3. ZŠ T. G. Masaryka Rokycany   
4. ZŠ Strašice; 5. - 6. ZŠ Mýto, ZŠ Radnice;7. - 8. ZŠ Zbiroh, ZŠ Osek; 9. ZŠ Hrádek                                                                                                         
Ing. Vladimír Pospíšil 
 
Chemická olympiáda 
     Dne 4. března se na rokycanském gymnáziu konalo okresní kolo chemické olympiády. Žáci řešili teoretické a 
praktické úkoly, které byly zaměřeny především na měď, její sloučeniny a jejich praktické využití. 
     Naši školu skvěle reprezentovala Andrea Krocová z 9.A, která v silné konkurenci obsadila krásné 3. 
místo a postupuje do krajského kola v Plzni, které proběhne dne 31. března v Plzni na katedře chemie 
Pedagogické fakulty ZČU v Plzni. 
Děkujeme Andrejce za vzornou reprezentaci školy a držme jí palce!                                       Mgr. Olga Škardová 

 
Peer program v sedmé třídě 
     Ve dnech 8. a 10. března se žáci sedmé třídy zúčastnili “Peer programu” - programu prevence sociálně 
patologických jevů. 
     Letošní sedmáky vzdělávali dobrovolníci z 9. a 7. třídy v tomto složení: Tereza Dezortová, Adéla Nováková, 
Tereza Sklenářová, Jan Peterek, Zuzana Lexová a Adriana Belušková. 
     První část programu v úterý  dne 8. března probíhala tak, že peeři dohlíželi na žáky  za řízení paní Petry 
Veselé z pedagogicko- psychologické poradny. Žáci byli rozdělení do čtyř skupin: PLAVCI, OCHRÁNCI, 
SIMPSONOVI a MINECRAFŤÁCI. Tématem byla kyberšikana.Cílem bylo, aby se žáci naučili význam pojmů 
jako např. HOAX, PHISHING, KYBERSTALKING, PAGER a další. Na závěr tohoto dne si všichni zkusili 
zahrát scénky na téma “Správné a špatné řešení šikany”. Každá skupina získala bodové hodnocení a od peerů 
rovněž rozbor kladů a záporů své práce. 
     Druhou část programu, která proběhla ve čtvrtek dne 10. března, řídil výchovný poradce a školní metodik 
prevence pan Ing. Vladimír Pospíšil. Tématem byla “Spolupráce,vzájemná důvěra a poskytování pomoci”. 
     Žáci nejdříve splnili malou rozcvičku spolupráce, kdy museli poskládat 4 čtverce, které byly v obálce 
rozstříhány na různé kousky. Tento úkol plnili na čas. Nejlépe tento úkol spolupráce splnila skupina 
MINECRAFŤÁCI. 
     Poté se žáci stali horolezci a měli rozhodnout, co nejvíce potřebují ke své záchraně při ústupu z vrcholu hory. 
Nejdříve si to žáci vyzkoušeli každý sám za sebe a potom ve své skupině, kde se měli shodnout na správném 
pořadí. Ta skupina, která dosáhla nejvíce shod, vyhrála. 
     Na závěr si skupiny nacvičovaly za pomoci peerů “přechod přes minové pole”, kdy alespoň jeden ze skupiny 
musel miny překonat. 
     V závěru Peer programu proběhlo vyhodnocení práce jednotlivých skupin a žáci obdrželi diplomy. Pořadí 
skupin bylo následující: 
1. Minecrafťáci; 2. Plavci; 3. Simpsonovi; 4. Ochránci 

                                                                                                                                                        Ing. Vladimír Pospíšil         

Turnaj v miniházené 
Ve středu dne 16. března se konal v házenkářské hale v Rokycanech turnaj v miniházené, jedním s pořadatelů byl 

strašický tělocvikář Jiří Monhart. Turnaje se zúčastnily tyto základní školy: Strašice, Dobřív, Mirošov a ZŠ ulice 
Míru Rokycany. Jedná se o pravidelnou soutěž, každé pololetí se uskuteční dva turnaje. 



Naši školu reprezentovali tito žáci a žákyně 3. - 5. tříd: P. Harčarik, M. Řáha, F. Lang, J. Hrách, Š. Kunc, A. 
Tyrpekl, E. Krchovová, M. Vaníková, N. Čížková, N. Tomášová a sestry Studničkovy 

U našich chlapců se projevil trénink na kroužku házené, všechny zápasy vyhráli a zaslouženě získali skvělé     
1. místo. Druhé místo obsadily Rokycany, třetí Mirošov a čtvrtý skončil Dobřív. 

Naše dívky si rovněž počínaly výborně a prohrály jen jednou těsně s Dobřívem, který nasadil zkušené házenkářky ze 
Sokola. Strašické dívky tak vybojovaly krásné druhé místo. První byl Dobřív, třetí Rokycany a čtvrtý 
Mirošov. 

Děkujeme všem žákům za vzornou reprezentaci školy!                                                                      Mgr. Jiří Monhart 

Okresní kolo v recitaci 

        Ve středu dne 16. března proběhlo na ZUŠ v Rokycanech okresní kolo recitační soutěže. Za naši školu se 
zúčastnili tito žáci: A. Málek, J. Spáčil, B. Abrahámová, F. Červenka, P. Převrátilová, A. Málková, A. Lopatová, 
A. Paulová, Z. Krajdlová a K. Tomášková. V početné a silné konkurenci se našim recitátorům sice nepodařilo 
obsadit postupová místa do krajského kola, nicméně přednášeli také velmi pěkně a podstatné je, že je radost z 
poezie a umění naplňuje již v tomto mladém věku. 

Mgr. Marcela Paulová  

Projekt “Rozumíme penězům” 

    V měsíci březnu ve dvou projektových dnech, 14. a 17. 3., pokračoval na naší škole projekt rozšiřující 
finanční gramotnost našich žáků s názvem “Rozumíme penězům”.    Projektu se zúčastnily sedmé a osmé 
ročníky.  
     Žáci sedmé třídy řešili ve svých fiktivních rodinách nákup auta, které daná rodina nutně potřebovala. Dále se 
pak seznamovali se světem peněz, s českou i zahraniční měnou, s platebními kartami a dalšími finančními 
produkty.  
     Žáci osmého ročníku měli téma náročnější – věnovali se smlouvám, dohodám, spoření a investicím. Každá 
rodina získala mimořádnou finanční částku, o které společně musela rozhodnout, jakým způsobem tyto peníze 
bude rozumně investovat. Děti se rovněž seznámily s různými druhy smluv a na co si mají dát zvlášť pozor při 
podepisování například pracovní, cestovní, nájemní nebo kupní smlouvy. 
     Na závěr dvoudenního projektu jednotlivé rodiny prezentovaly před porotou a svými spolužáky, co se za dva 
dny naučily. Kromě racionální argumentace zazněly i velmi pěkné básničky na jednotlivá témata. Většina žáků 
se s požadavky projektu vyrovnala výborně.               Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 
 
Vítězná rodina Novákova z 8.B 
(zleva): Jana Sládková, Jan Šlapák, 
Sára Frantová a Natálie Petercová 

 

Divadlo pro žáky 3. - 5. 
ročníku 

           V pátek dne 18. března navštívili 
žáci třetí, čtvrté a páté třídy se 
svými třídními učitelkami plzeňské 
divadlo pro děti Alfa, aby zhlédli 
představení s názvem 
“Pohoršovna”. Šlo o moderní 
adaptaci dětské knihy Daniely 
Fischerové.  

           Napínavý a současně humorný 
příběh se odehrává v pohádkové 
zemi, kde žijí vedle sebe Lidé a 
Škůdci. Pohoršovnu - podvodný podnikatelský záměr, který jim má zajistit snadné živobytí, založili manželé 
Zloberta a Tvrd Škudibertovi. Jejich klientelu tvoří ty děti Škůdců, jež i přes své „geny“ hodlají „páchat“ dobro. 
„Zkušená Škůdkyně pohorší vaše hodné děti. Máte dítě s dobrým srdcem? Svěřte mi ho! Zn.: Vrátím vám 
padoucha!“ tak zněl Zlobertin inzerát, na nějž se jí podařilo nalákat k převýchově například děti krále 
Krutohlava, dále bludičku Ťápotu, kluka Sudíčka, batole Ježibejby a skupinu hyperaktivních Trpajdobříků.  



        Těm všem nastává pravé peklo, jež se ještě výrazně zhorší ve chvíli, kdy mezi chovance přibude malý ďáblík 
Záprcek. Zloberta se ze všech sil snaží o převýchovu, naštěstí se jí to moc nedaří a nakonec, jak je v pohádkách 
zvykem, Dobro zvítězí.  

      Dětem se představení i prostory divadla Alfa líbily a věříme, že se obohatily o nevšední kulturní zážitek.                              
Mgr. Marcela Paulová 

     Výtvarná soutěž 

     Tuto soutěž s názvem “Jaro a mláďata” vyhlásilo Muzeum Rokycany, vyhlášení výsledků proběhlo v budově 
Muzea v sobotu dne 19. března v 
průběhu celodenního 
velikonočního programu pro 
širokou veřejnost. V prostorách 
Muzea byly kromě tradičních 
velikonočních výrobků a stálých 
expozic vystaveny všechny 
soutěžní práce, k vidění budou až 
do konce března.  
     Celkem se soutěžilo ve čtyřech 
kategoriích.  Na 2. místě ve 3. 
kategorii se umístil Adam Šalena 
ze 6. A, na 2. místě ve 4. kategorii 
se umístila Andrea Krocová z 
9.A a třetí místo ve 4. kategorii 
obsadila Marie Jágrová z 9.A. 
 
Mgr. Jitka Brejchová 
 
Adam Šalena ze 6.A obsadil druhé 
místo 

 

Projekt  “Velikonoce” 

         Ve dnech před velikonočními prázdninami se žáci 
obou stupňů každoročně účastní v různých 
hodinách projektu s názvem “Velikonoce”. A tak 
například při výtvarné výchově vznikaly různé 
jarně laděné výtvory, v hodinách českého jazyka a 
výchovy k občanství si žáci připomněli velikonoční 
zvyky a tradice a žáci páté třídy si při hodině 
pracovních činností připravili zdravou pomazánku 
plnou vitamínů. 

        Na prvním stupni byl projekt celodenní, každá 
třída se oblékla do jedné velikonoční barvy. Hrály 
se různé soutěže a hry, malovaly kraslice, pletly 
pomlázky atd... Naši žáci tak v radostné atmosféře 
přivítali svátky jara.     

             Mgr. Marcela Paulová 

                                   Žáci první třídy při projektu Velikonoce 

   

  

Žáci 5.A při přípravě jarní pomazánky (zleva): P. Převrátilová, N. 
Čížková, V. Soóky, M. Vaníková 

 

Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 



MATEŘSKÁ ŠKOLA VE STRAŠICÍCH OZNAMUJE…. 

Zápis do MŠ ve Strašicích se uskuteční ve středu 13.dubna 2016 od 

10.00 do 16.00 v ředitelně mateřské školy. Rodiče přinesou rodný list 

dítěte. K zápisu se dostaví všichni rodiče, kteří chtějí zapsat dítě pro 

školní rok 2016/17  a to i s nástupem během školního roku. Přihlášku 

dítěte do MŠ si můžete stáhnout na našich webových stránkách 

www.msstrasice.rokycansko.cz nebo ji vyplníte přímo v MŠ.         

Bližší informace: tel. 371 793 108 , e-mail: skolka.strasice@cmail.cz 

Jana Mrázková ředitelka MŠ Strašice 

Vážení spoluobčané, 

Komise pro partnerské obce Vám letos opět nabízí velmi zajímavou a zábavnou turistickou 

akci v partnerské obci Hohenfels v Německu. Akce “Wandertag“ se koná v sobotu 30.dubna 
2016 a jejím cílem je pochodovým tempem 

zdolat jednu z možných tras (5km, 10km nebo 

20km), poznat přírodní krásy a turistické 

zajímavosti v okolí partnerského města 

Hohenfels a užít si tak příjemnou aktivní 

relaxaci na čerstvém vzduchu. Cesta 

objednaným autobusem bude hrazená obcí 

Strašice a poplatek za účast nám každoročně 

hradí starosta Graf. Doporučujeme vzít si malé 

občerstvení a kapesné asi 10-20 euro. 

 V případě zájmu občanů bude vypraven 

autobus, který bude ze Strašic odjíždět v 7.00 

hodin ráno. Zájemci hlaste se, prosím, co 

nejdříve na obecním úřadě nebo v místní 

knihovně, nejpozději však do 18. dubna 2016. 

Telefonní čísla a emailové adresy: 

obecní úřad:  371 793 101 nebo 371 793 102, 
obec@strasice.eu 

knihovna: 371 793 400, 
info@knihovnastrasice.eu 

Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
 



Otevřená radnice 

Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa) 
 
       Po 6. prosinci 1989, když vzniklo ve Strašicích 
Občanské fórum, jsme začali i ve Strašicích praktikovat 
Otevřenou radnici. Jezdil jsem tenkrát dost často pro 
informace do Špálovky a do Mánesa, které byly na začátku 
centrem OF pro mimopražská OF. Tam jsem získal docela 
dost informací o fungování obcí v demokratické společnosti a 
tou nejzákladnější byly informace o Otevřených radnicích. 
Pokud se radnice demokraticky Otevře, je opravdu úplně 
jedno, kdy a co zaměstnanci radnice obědvají a kolik na to 
mají času, kdy pijí kafe a kdy pracují.  Pokud jde o mě, 
neuznávám píchačky ani psaní docházky do sešitu. Zásadní je 
pro mě odvedená práce a její výsledky.  
       Otevřená radnice je o úplně něčem jiném, než si myslí 
někteří volení funkcionáři, kteří toho evidentně o 
demokratické samosprávě moc neví. Zásadní tehdy bylo, že 
jsme Otevřeli informace z dění v obci lidem, pořádali jsme 
besedy s lidmi, vyvěšovali jsme všechna naše prohlášení a 
stanoviska k dění (nejen) v obci na vývěsky a časem dokonce 
prosadili přístup zástupců OF na jednání Rady obce. Jakmile se tohle stalo, tehdejší vedení obce brzo 
rezignovalo, protože neuměli diskutovat s lidmi a ztratili vliv. Uměli nařizovat a přenášet zprávy 
z vyšších stranických orgánů, ale tvoření vlastní komunální politiky jim moc nešlo. Pravda, ani jít 
nemohlo, protože to totalitní systém ani neumožňoval a i kdyby tehdy vedení obce chtělo, 
„nedovolilo“ by se jim to. Osobní iniciativa se tehdy raději moc nenosila! Princip totalitního řízení 
spočívá v tom, že „lid“ toho ví co nejméně. Má za úkol pracovat, volit jedině tu správnou Stranu, 
masově manifestovat a držet hubu a krok!  
      Zažil jsem to tehdy osobně v několika případech, když jsem byl v roce 1981 zvolen do Pléna MNV 
a pak si mě vyžádal tehdejší předseda MNV J. Dezort starší do komise bytové a místního 
hospodářství. Předsedové komisí pak byly členy vedení obce. Vzpomínám třeba na praktiky při 
přidělování bytů, při opravách bytových domů ve Strašicích, což s tou bytovou komisí dost souviselo. 
Zateplovaly se tehdy v Rokycanech skoro nové bytovky na Železné, tak jsem jel tehdy na OPBH 
s tím, že Rokycany jsou v nižší nadmořské výšce, bytovky na Železné jsou nové a už se zateplují a 
strašické staré bytovky ne. V kanceláři OPBH jsem narazil na pana Smejkala, který mě tehdy vyhodil, 
že do toho nemám co mluvit. Nebyl jsem ve Straně! Nicméně po listopadu 1989 jsem měl díky tomu 
mnoho argumentů pro změny v bytové politice.    
      Nebo při řešení financování Místního hospodářství ve Strašicích, při stavbě strašického „Prioru“ a 
třeba i při diskusích o církevních záležitostech ve Strašicích. Prostě nešlo dělat to, co chtěli občané, 
muselo se dělat to, co chtěla Strana. Netušil jsem tehdy, že dokonce i jedenáctičlenný orgán na radnici 
(dnešní Rada obce) má svoji základní 
organizaci KSČ a radí se samostatně 
bez nestranických členů (byli jsme tři 
nestraníci – Vl. Vajnar, M. Orcígr a já).  
Přišel jsem jednou s nějakým návrhem 
na oddělení financování MH a obce, 
zpracovali jsme na to metodiku 
s tehdejším šéfem obecních financí A. 
Leitrem. Přednesl jsem návrh na Radě, 
najednou se zvedla tajemnice a řekla, 
že zůstanou v místnosti členové ZO 
KSČ. Tak jsme tři vypadli za dveře. Za 
chvíli nás zavolali a hlasovalo se a 
návrh neprošel a proti byl i Fredy, 



který to vlastně celé udělal. Asi musel. Nikdy jsem se nedozvěděl, co si za těmi zavřenými dveřmi 
říkali. Díky tomu hlasování pak, mimo jiné, shnilo v hotelu Pošta řezivo na opravu střechy za mnoho 
desítek tisíc korun. Ano, nestraníci nesměli vědět, jak se co dělá, proč se co dělá, měli jen pracovat na 
tom, co chtěli mocní. 
      V současné době je i oficiální tlak na Transparentní, neboli v tehdejší 
terminologii Otevřené radnice. V Ústavě, přesněji v Ústavní listině 
základních práv a svobod, máme všichni občané, garantované právo na 
informace. Já bych dodal kompletní informace. I ve Strašicích! Tady se to 
v různých dobách různě dařilo a měnilo. Pár občanů se to tady pokoušelo 
zavést tato ústavní práva do praxe již několikrát. Na začátku to byl 
Barňák a besedy s lidmi i mimo jednání Zastupitelstva. Pak Pytlík - když 
se Barňák začal vyhýbat některým tématům. Když vznikly povinné 
webové stránky obcí, tak sice zavedla starostka Z. Drahokoupilová velmi 
dobré webové stránky (pouze socialistické období dějin tam bylo popsáno velmi skromně), zavedla 
poměrně skvělé diskusní fórum (které se s tím dnešním, zavedeným v roce 2012, nedá srovnávat), 
nicméně moc se diskuse neúčastnila, stejně jako dnešní radní. Já tvrdím, že s lidmi má politik, i 
komunální, komunikovat osobně a ne to házet na nějakého úředníka a schovávat se za něj. Když jsme 
se dostali v roce 2006 na radnici, tak jsme zavedli totální změnu Barňáku, rozšířili diskusní fórum, 
které se stalo velmi populární nejen ve Strašicích, vznikly další komise Rady, které rozšiřovaly počet 
lidí angažovaných v komunální politice zejména o odborníky, pokoušel jsem se zavést zpracovávání 
zpráv z jednání funkcionářů obce (bohužel jsem v tom zůstal sám) a zveřejňování podstatně více 
informací pro občany. Já jsem si založil po vykopnutí z vedení obce v roce 2010 osobní web, který od 
té doby navštívilo 33 000 návštěvníků.  V Alternativě pro Strašice se snažíme o mnoho dalších aktivit, 
které šíří informace mezi normální lidi a nestraníky. Vzpomínám si na vtip, který za totality koloval: 
„Před Masnou stojí fronta lidí, vyleze prodavač a vyzve Straníky, aby šli do krámu, nestraníci ať zatím 
počkají. Uvnitř členům Strany povídá: Maso nepřivezli, ani vy nic nedostanete. Ale jde o to, abyste 
byli jako členové Strany první informovaní.“ 
        Já prostě nejsem schopen kopírovat ty totalitní manýry a schovávat informace v úzkém kruhu 
mocných, jak se o to pokouší v poslední době současné vedení obce. Nechci to jen já. Velmi brzo bude 
například funkční zákon, podle kterého budou muset obce zveřejňovat na webu všechny své smlouvy 
na částky vyšší než 50 000,- Kč. V současné době populární Čapí hnízdo ministra financí, nebo 
v minulosti finanční aféry ODS, které přišel finanční dar od mrtvoly, anebo finanční aféry ministrů I. 
Svobody nebo S. Grosse z ČSSD jasně ukazují, kam vede tajnůstkaření a předávání informací jen 
v úzké skupině mocných a snad i tady ve Strašicích skončí éra nefungování komise pro veřejné 
zakázky a řízení výběrových řízení na práce v obci nevíme kým a nevíme za kolik. Snad se o 
dodatcích smluv dozvíme dřív než za 5 let! No a snad skončí i éra lidí, kteří ani neví, proč v orgánech 
obce jsou, pletou si pojmy s dojmy a o demokratické komunální politice neví vůbec nic.     
 
RC  revue 

V sobotu 19. března 2016 
se uskutečnil již 7. ročník 
strašické RC revue.  Je 
pro nás moc potěšující, že 
se každým rokem zvyšuje 
počet  závodníků  na 
startovací  listině.  Letos 
jich bylo 31. Mezi nimi i 
děvčata. Závod se skládal 
ze dvou částí, první byla 
jízda zručnosti, druhá 
slalom. Dráhu nám 
zapůjčil a nainstaloval  pan Jiří Mikulík , jemuž patří velký dík za pomoc a dohlížení nad celým závodem. Dále 
musíme poděkovat za pomoc panu J.Veselému, který také vše zdokumentoval l a tak si můžete fotky 



prohlédnout na webu a face Místní knihovny.  Všem účastníkům i ostatním návštěvníkům děkujeme za hezké 
odpoledne a už se těšíme na příští rok! 

Eva Lexová , Petra Sládková 

Zprávičky z PS Trojlístek Strašice 
S nástupem nového roku jsme se na naší pionýrské skupině pustili s chutí do práce a začali jsme hned několika akcemi nejen pro 
naše členy, ale i  pro širokou veřejnost.   
1.Brdskou stopou 

Naší první letošní akce 9. ledna se zúčastnilo celkem dvacet lidí. Krátce po deváté jsme se sešli u naší 
skupinové klubovny pod základní školu a vyrazili jsme na náš pěší pochod směr jeden z brdskýh vrcholů 
Lipovsko. Počasí bylo nevídaně teplé jako skoro celá zima, a tak se zimní procházka, skoro jarní přírodou 
CHKO Brdy velmi vydařila. Celá výprava potichu postupovala krajinou a stoupala k troskám bývalé tvrze. Na 
vrcholech byl ještě sníh a trochu nás zpomalil, ale po chvilce jsme dorazili na místo, utvořili pár fotek a každý si 
k obědu upekl na ohýnku špekáček, aby doplnil sílu a energii. Po občerstvení objevilo pár zvědavců pod skálou 
jeskyni tvořenou skalním převisem a ihned ji začali vylepšovat na bunkr. Museli jsme se ale pohnout a tak jsme 
vyrazily na cestu zpět dolů po ledovcovém karu a objevili ještě pár podobných jeskyní. Výpravu jsme stočili zpět 
na  Hájkův mlýn. Bylo vidět, že se z lesa nikomu nechce, šli jsme pomalu po cestě a blížili se domů.  Příjemná 
procházka se povedla a doufáme, že se s námi příští rok vypraví ještě víc zvědavců, toužících po poznávání okolí 
svého domova.   

2. Nářez 
V pořadí druhou akcí pro naše členy a 
širokou veřejnost ať už děti, či 
dospělé byla na tradiční akce 
s názvem Nářez. Jedná se o celý 
strávený pohybem a tancem. Proběhl 
v sobotu 23.1.2016 ve Společenském 
domě ve Strašicích pod vedením 
zkušených lektorů. Celý den je 
rozdělený na 2 poloviny. V první 
polovině se všichni naučí tancovat 
disco dance a v druhé polovině, 
odpoledne, se učíme tancovat Zumbu. 
Všichni účastníci si tento den krásně 
užili a protáhli si opravdu každý sval 
a šlachu. Příští rok do toho půjdeme 
na 100% zas.  
3.Akce Ledová Praha 

Třicátého ledna je kromě 
pololetních prázdnina vysvědčení 
také tradiční akce nesoucí název 
Ledová Praha. Té se každoročně 
zúčastňuje i naše pionýrská skupina 
Trojlístek, jako i mnoho dalších.  
Vypravili jsme se do našeho hlavního 
města, abychom využili 
zvýhodněného a dokonce i 
bezplatného vstupného do vybraných 
muzeí a dalších kulturních institucí. 
Jako první jsme navštívili 
Barrandovská studia, kde jsme mohli 
spatřit kostýmy z pohádek Tři oříšky 
pro popelku, Sedmero krkavců a z celovečerního filmu Amadeus. Dále jsme se zde dozvěděli, že spousta 
slavných zahraničních filmů bylo natáčeno i u nás. Dětem se ale nejvíce líbila šatna, kde si mohly sami 
vyzkoušet některé kostýmy a stát se tak na chvíli pohádkovou bytostí. Následovala cesta v MHD, z níž za 
zmínku stojí několik cest metrem, kterou mnoho dětí absolvovalo úplně poprvé.  Potom jsme navštívily 



Království železnic, kde v obrovském prostoru byly vymodelovány různé krajiny a také některé nám známé 
památky protkané nespočtem kolejí a kolejišť, kde se neustále pohybovaly vlaky a auta.  Byly zde i další druhy 
kolejišť z různých druhů stavebnic od dřevěných kolejí pro batolata až po kolejiště pro chlapy co si nepřestali 
hrát. Po těchto návštěvách jsme si nemohli dovolit nenavštívit, na přání všech dětí, i restauraci MC’Donald. 
Všichni, kdo byli vyhladovělí tu doplnili energii a vyrazili jsme na koncert Děti dětem. To přehlídka činností pro 
děti, dětské soutěže ze všech možných oblastí a 
samozřejmě i předávání ocenění z těchto oblastí. 
Pro naše děti bylo překvapením, že koncert 
moderovala strašická rodačka Jana Rychterová, 
která jim poslala i speciální pozdrav. Koncert 
stejně jako Ledová Praha se pořadatelům povedl 
a už se těšíme na další ročník této akce.  
Také jsme připravovali společně s Místní 
knihovnou maškarní bál.  
Dále kromě pravidelných schůzek všech tří 
našich oddílů a všech tří volnočasových klubů, 
probíhaly a probíhat budou i nadále naše tvořivé 
čtvrtky pro malé děti a maminky s malými dětmi, 
nebo tvořivé pátky pro dospělé. Zúčastnit se jich 
mohou všichni, kdo rádi tvoří a využívají svou 
fantazii, netýká se to pouze členů skupiny 
Trojlístek, ale i široké veřejnosti ze Strašic i 
okolí.  
V březnu připravujeme RC Revue ve 
Společenském domě, Velikonoční jarmark u 
základní školy, pro naše členy spoustu výletů a 
víkendových akcí. Rádi bychom také nabídli 
všem rodičům Letní příměstský tábor ve 
Strašicích v termínu 18.7-22.7.2016, téma 
Prázdniny v Kocourkově a Letní stanový tábor u 
řeky Berounky v termínu 29.7.-12.8.2016, téma 
M.A.S.H. 4077 (viz plakátky).  

     
 Pionýrská skupina Trojlístek Strašice 

Bál princezen  
V neděli 28.2.2016 uspořádala Pionýrská skupina Trojlístek ve 
spolupráci s Místní knihovnou pro všechny děti maškarní bál na téma 
Bál princezen. Přivítali jsme kolem stovky dětí s jejich rodiči a dalšími 
příbuznými. Z toho bylo 80 dětí s maskami a kolem 20 dětí bez masek. 
Každý příchozí s maskou obdržel malý dáreček a sladkou pozornost. 
Taneční parket se hemžil princeznami, rytíři, draky, ale také indiány, 
kovboji a spidermany a dalšími a dalšími pohádkovými bytostmi. Tak 
jako v každé pohádce, tak i tady naše děti plnili 3 úkoly, jako například 
postavit zeď, sestavit princeznovské puzzle a nebo házení kroužků na 
meče. Program byl zpestřen vystoupením šermířů VK Avalon Plzeň a 
dětské taneční skupiny Dior Rokycany. Ke konci našeho bálu byli 
vylosováni tři výherci krásných princeznovských dortů a pak už 
pokračovala volná diskotéka, kterou pro děti připravil DJ Sumo. 
Jsme rádi, že náš bál navštívilo takové množství dětí a rodičů. Na příští 
rok určitě tombolu rozšíříme a také vymyslíme nové téma s novými 
úkoly, aby se dětem na bále líbilo alespoň tak, jako letos.   
 
       organizátoři bálu 
       Petra Sládková a Eva Lexová 



Příchod jara do Muzea Středních Brd 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
Skončila zima a v březnu se muzeum už chystalo na novou plnou sezónu. Avizovala ji nejen příroda, ale i 
zvýšený zájem o stálé expozice a výstavu ale také několik akcí, jež muzeum připravilo tentokrát mimo své 
vlastní prostory. 
   Velký sál Společenského domu Strašice 17. března navečer prakticky zaplnila přednáška a beseda nazvaná 
„CHKO Brdy – Co to je a čemu slouží nová chráněná krajinná oblast“. O problematice hovořil Mgr. Bohumil 
Fišer, vedoucí CHKO Brdy. Odpovídal rovněž 
na opravdu četné dotazy posluchačů, což akci 
prodloužilo na dvě hodiny. Kromě strašických 
občanů přišlo i hodně „přespolních“. 
   Mgr. Tomáš Makaj a Dr. M. Lang přednesli 
v hořovickém klubu Labe další přednášku, 
věnovanou pro změnu dvěma zajímavým 
výsečím z historie Středních Brd. T. Makaj 
posluchače provedl dějinami tzv. lesních 
řemesel, tj. uhlířství, kolomaznictví, 
smolařství a výroby flusu, resp. salajky 
(potaše). M. Lang hovořil o ložiskách 
železných rud, jejich historických revírech na 
Hořovicku i o staré výrobě železa tamtéž. 
Přednášku sledovalo kolem 70 posluchačů a 
měla velmi kladný ohlas. 
  Další přednášku pronesl M. Lang na schůzi 
Klubu seniorů v Rokycanech v městském 
zařízení Atrium. Téma bylo věnováno CHKO Brdy a zaměřilo se na povolené a bezrizikové vstupy na území 
CHKO, navržené turistické trasy i cyklostezky, ale hlavně na zajímavosti, s nimiž se návštěvník na toulkách po 
Středních Brdech může setkat. Přednášku si vyposlechla cca stovka přítomných.    
  Neobvykle plodná byla tentokrát i spolupráce s médii. Redaktor Českého rozhlasu Plzeň Ing. Halla natočil s M. 
Langem v rámci rubriky „Česko – země neznámá“ v terénu povídání o lokalitách Zlamnoha a Klouzavý vrch u 
Mirošova. Bylo odvysíláno 15. března na ČRo Plzeň a zájemce si jej může poslechnout i přes muzejní webové 
stránky www.muzeumstrasice.eu. Tatáž stanice odvysílala rozhovor redaktora S. Juríka s vedoucím CHKO B. 
Fišerem a vedoucím našeho muzea M. Langem 17. března v pravidelném pořadu „Náš host“. Téma rozhovoru se 
týkalo opět vytvoření CHKO Brdy. I tuto relaci lze z archivu spustit na uvedených muzejních stránkách. 
Svou asistenci jsme poskytli též oblíbenému pořadu České televize (ČT 1) „Toulavá kamera“. Štáb redaktorky 
Svatavy Pátkové natáčel tentokrát v okolí Strašic, a to u rybníka Tisý, na Lipovsku, v údolí Padrťského potoka u 

Tří trubek i na Dolejším padrťském 
rybníku. Další díl Toulavé kamery byl 
natočen na Jedové hoře, Hrachovišti a 
za hájovnou u Valdeku. Jako průvodci 
pořadem se uplatnili Mgr. Hana 
Mayerová ze správy CHKO Brdy a 
RNDr. Martin Lang z Muzea Středních 
Brd. Datum odvysílání obou dílů 
Toulavé kamery ještě není známo, ale 
zájemci získají informaci aktuálně opět 
na muzejním webu i na facebookovém 
profilu muzea. 
Další externí akce se odehrála taktéž 
přímo v terénu. Na požádání 
Okrášlovacího spolku Dýšina 
z iniciativy manželů Nesvadbových se 
19. března uskutečnil pěší výlet za 
památkami na hornickou a železářskou 
činnost v klabavsko-ejpovickém 
rudním revíru. Celoodpolední výlet 

přivedl kolem 80 turistů ke starým hornickým dílům v Klabavě, na Starý zámek nad Klabavou, někdejším 
Železárnám královského města Rokycan a skončil na břehu Ejpovického jezera, bývalého rudního velkolomu. 



4. dubna skončí výstava obrazů Václava Šestáka – malíře Podbrdska. Setkala se opět s velkým zájmem. Nahradí 
ji výstava malířky Blanky Járkové ze Žebráka, jejíž vernisáž proběhne v neděli 10. dubna 2016 od 18 hodin ve 
Výstavní síni muzea. Obrazy budou doplněny i výtvarnými fotografiemi umělčiných přátel. Touto výstavou 
zahajujeme letošní cyklus, v němž chceme veřejnosti představit méně známé, popř. začínající autory z regionu. 
Skončily redakční práce na Velké knize o městě Mirošově, kterou napsal Martin Lang k oslavám 650. výročí 
první písemné zmínky o Mirošově a publikace zamířila do tiskárny. Výpravná kniha přehledně popisuje na 223 
stranách geografické a přírodní poměry Mirošova, vývoj krajiny, obecnou historii, ale i dějiny průmyslu, 
obchodu a pohostinství, spolkového života, sportu i kultury a seznámí i s význačnými památkami včetně 
zaniklých a podnká exkurz za vynikajícími osobnostmi s Mirošovem svým životem a prací spjatými. Publikace 
obsahuje 246 obrázků s obrazy, historickými i současnými fotografiemi z Mirošova, mnohdy doposud nikde 
nepublikovanými  - z muzejních, archivních i soukromých či církevních sbírek. Na veřejnost by se kniha měla 
dostat po 23. dubnu.  
Od 1. dubna 2016 přechází naše muzeum do letní, tedy hlavní sezóny. Otevřeno bude tudíž po celý týden 
s výjimkou pondělí, a to od 10 do 12 a od 13 do 17 hodin. Připomínáme, že poslední prohlídka bude umožněna 
vždy od 11 a 16 hodin. Přijďte, těšíme se na Vás!   

 

Skauting ve Strašicích – pokračování č.36 

Nejprve se dnes vrátíme ku vzpomínání na krásné okamžiky při oslavách „Indiánského léta“ v září 
1979 v Krušných horách. Trampové a skauti svůj kemp nazvali „Arizona“ v sousedství „Měsíčního 
jezera“.  A mě se (při vší snaze) občas stává, že snímky nejvhodnější pro toto vyprávění najdu v 
„pečlivě vedené „ fototéce po uzávěrce našeho Barňáku. To píši s omluvou! První snímek zachycuje 
autora vzpomínání s indiánským náčelníkem a druhý je takový náladový – skautka Věra Šmolíková 
nad „Měsíčním jezerem“. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I V A N Č E N A – památník odboje českých skautů 

Při této odbojové činnosti během II. světové války padlo  na 700 ! českých skautů (Archiv náčelnictva 
Junáka). 24.duben je svátkem rytíře Sv. Jiří, který probodl draka. Stal se tak symbolem boje proti zlu a 
bezpráví. Proto je tento den slaven skauty celého světa. Ostravská odbojová skupina skautů byla na 
udání  konfidenta odhalena a krutě popravena právě 24. dubna 1945! Skauti z ostravska na jejich 



památku i připomenutí dalších obětí z řad skautů 
založili v roce 1946 památník na horském hřbetu 
Ivančena na Lysé hoře v Beskydech. Stalo se tradicí, 
že vždy v sobotu, která je nejblíže k tomuto svátku se 
zde scházejí skauti ze všech končin naší republiky i ze 
zahraničí a z údolí Bílého potoka vynášejí k mohyle 
kámen. Vzniká tak mohutný památník, jak dokazuje i 
snímek Strašických skautů – trampů.(vzhledem 
k zákazu Junáka neboť byl rok 1981)! 

Ve Strašicích 26.3.2016                                                                     
Vlastimil Šmolík 

Gruntování Strašic se blíží, přihlásilo se již 
téměř třicet dobrovolníků 
 
Ukliďme Strašice! to je název gruntování, do něhož se letos 
zapojí strašičtí v rámci celostátní akce Ukliďme Česko, jež 
se koná již potřetí pod záštitou Ministerstva životního 
prostředí ČR. V sobotu 16. dubna v 9 hodin se sejdou 
všichni jednotlivci, rodiče či prarodiče s dětmi u obecního úřadu a vyrazí uklízet okolí autobusové zastávky u 
obecního úřadu, hřiště Spartak a další lokality. Pro všechny přihlášené bude připravené malé občerstvení. 
 „Jsem nadšená, že se do prvního ročníku úklidu přihlásilo jen do Velikonoc téměř třicet dobrovolníků. Věřím, 
že do data konání akce přibudou ještě další,“ říká koordinátorka akce učitelka reiki Kateřina Juríková a 
připomíná, že na akci je třeba se přihlásit předem. Registrace shromažďuje na telefonu 775 033 095 nebo e-
mailu na jsem@katkajurikova.cz. Zároveň se zájemci mohou hlásit i na podvečerní meditaci, která začíná tentýž 
den v 17 hodin (více na www.katkajurikova.cz). 
V roce 2015 se do celorepublikové akce zapojilo více než 50 tisíc dobrovolníků, z nichž každý nasbíral v 
průměru 27 kg odpadu. 63 % účastníků přitom 
tvořily děti. 
 
Přijďte v květnu na snídaňový piknik k muzeu 
Vezměte košík s jídlem a potřebným nádobím, deku 
a přijďte se v sobotu 14. května od 9 hodin zdravě 
nasnídat na palouček k strašickému muzeu. Přiveďte 
s sebou také děti, babičku s dědou či přátele. 
Chcete se seznámit se zajímavými lidmi? Přineste si 
třeba domácí chleba namazaný jahodovou 
marmeládou z vaší zahrádky nebo medem od 
místního včelaře. Umíchejte si domácí vajíčka. 
Upečte koláč s rybízem, jablky či švestkami z vlastní 
produkce a k pití si přineste čaj z vlastnoručně 
nasbíraných bylinek nebo mléko od farmáře. 
 
Máte-li chuť experimentovat, můžete si například 
upéct koláč a nahradit v něm běžný prášek do pečiva variantou bez fosfátů, cukr, mouku a kakao koupit v 
biokvalitě a navíc fair trade. Do termosky si můžete uvařit fair trade kávu nebo čaj. 
 „Ne vše, co budete jíst a pít, musí být ale nutně fair trade a v biokvalitě. Je to spíše o příjemném setkání a o 
uvědomění si myšlenky akce,“ vysvětluje organizátorka strašické snídaně reiki mistryně Kateřina Juríková. 
 „Potřebné suroviny snadno seženete například v síti drogérií DM. V Rokycanech mám například moc ráda 
Trhovku v Přemyslově ulici,“ doplňuje Kateřina Juríková s tím, že inspiraci, co s sebou, můžete od začátku 
dubna až do data konání akce hledat každé úterý také na jejím webu www.katkajurikova.cz. 
Datum pikniku – druhá květnová neděle – není vybrané náhodně. Jedná se o Světový den pro fair trade, což je 
způsob obchodu, který dává pěstitelům, řemeslníkům a zaměstnancům v zemích Latinské Ameriky, Afriky a 
Asie příležitost, aby se uživili vlastní prací za důstojných podmínek. Snídaňového pikniku, který se koná 
každoročně pod hlavičkou tzv. Férové snídaně, se v celé republice loni zúčastnilo více než 5 000 lidí na 137 
místech. A teď mezi nimi budou poprvé i Strašice! 



Křest nového sólového 

alba Miloslava Orcígra 

„ABSTINA“ 

21.4. 2016 od 18 hodin 

V Malém sále 

Společenského domu ve 

Strašicích 

 
 


